

УДК 346.21

DOI: 10.18572/

1812-3945-2021-2-7-12

Правовой режим специального счета для зачисления невостребованных остатков



Вараксин Александр Евгеньевич,
начальник Договорно-аналитического
отдела Департамента правового
обеспечения ПАО «ЧЕЛИНДБАНК»
a.e.varaksin@mail.ru

Varaksin Aleksandr E.
Head of the Contractual and Analytical
Department of the Legal Support
Department PJSC "CHELINDBANK"

В данной работе исследована проблема судьбы невостребованного остатка на банковском счете. Изучено новое специальное правовое регулирование — Указание Центрального банка РФ от 6 декабря 2019 г. № 5345-У. Исследование показало недостатки законотворческой деятельности, а также нормотворческой деятельности Банка России, выражающиеся в отсутствии учета общих положений Гражданского кодекса Российской Федерации.

Ключевые слова: специальный счет, правовая неопределенность, расторжение договора, остаток денежных средств.

VARAKSIN A.E. THE LEGAL REGIME OF A SPECIAL ACCOUNT FOR CREDITING OF UNCLAIMED BALANCE

In this article, the problem of the fate of the unclaimed balance on the Bank account is investigated. The new special legal regulation — Instruction of the Central Bank of the Russian Federation from December 6, 2019 No. 5345-u was studied. The study showed the shortcomings of lawmaking and norm-setting activities of the Central Bank of the Russian Federation, expressed in the absence of taking into account the General provisions of the Civil code of the Russian Federation.

Keywords: special account, legal uncertainty, termination of contract, cash balance.